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Protokół nr 16/2007 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego 

z dnia 13.03.2007 r. 

 

 

Obecni – wg listy obecności 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta p. Ryszard Wenta 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Sprawy wniesione przez kierowników wydziałów. 

2. Sprawy różne. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego nr 15/2007. 

 

Ad 1) 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji i  Spraw Społecznych p.  Elżbieta Rabenda przedstawiła: 

 

1) propozycje zaleceń do arkuszy organizacyjnych dla Dyrektorów Szkół i Placówek 

Oświatowych Powiatu Lęborskiego na rok szkolny 2007/2008. 

Starosta p. Ryszard Wenta zaproponował, by w przypadku gdy dojdzie do zatrudnienia 

emeryta, przyjąć formę umowy na czas określony, która będzie obowiązywała do końca 

trwania zajęć( bez wakacji). Obecne zlecenie, aby stosować umowę- zlecenia nie jest 

przestrzegane przez dyrektorów szkół. 

Członek Zarządu p. Maciej Barański zaproponował, by dyrektor odpowiedniej 

placówki szkolnej zgłaszał stosowny wakat na dane stanowisko w przypadku gdy nie znajdzie 

nauczyciela czynnego zawodowo.Wówczas zarząd może wyrazić zgodę na zatrudnienie 

emeryta. Głównym elementem w sprawie zatrudnienia emerytów, w tym byłych dyrektorów 

są nadgodziny, które trzeba zabrać pozostałym nauczycielom. W przypadku, gdy wolnych 

godzin nie ma, to fizycznie nie można takiej osoby zatrudnić. Drugim elementem jest problem 

kwalifikacji danej osoby. Zaproponował również, by dopisać w zaleceniach do arkuszy, iż 

należy przesyłać arkusze organizacyjne również w formie elektronicznej. 

Ostatecznie Zarząd Powiatu wprowadził następujące zmiany w dotychczasowych i 

nowo proponowanych zaleceniach w kwestii sporządzania arkuszy organizacyjnych: 

-  dopisać dodatkowy punkt, by z wyprzedzeniem co najmniej dwutygodniowym przed 

ostatecznym upływem terminu zatwierdzenia arkuszy organizacyjnych dawać je do wstępnej 

analizy merytorycznej 

/4 głosy za, 1 glos wstrzymujący/ 

- wykreślić pkt. 3 o następującej treści: „nie proponować więcej niż 9 godzin 

ponadwymiarowych dla nauczycieli ( zgodnie z art. 4a i 7 KN); przy rozliczeniu 

średniorocznej liczby nadgodzin obowiązkowo uwzględnić należy również zajęcia w szkołach 

dla dorosłych w systemie wieczorowym i różne formy zajęć okresowych w danej szkole         

( godziny nauczania indywidualnego) o ile na rynku nie ma nauczycieli poszukujących pracy” 

/ 5 głosów za/ 

-  wykreślić pkt. 6 o następującej treści: „ pozyskiwać informacje od nauczycieli o innych 

miejscach zatrudnienia w szkołach powiatowych w celu uniknięcia dublowania etatów; np. na 

podstawie oświadczeń składanych przez nauczycieli” 

/ 5 głosów za/ 
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-  pozostawić pkt. 9 i dopisać „ w tym byłych dyrektorów” 

/ 5 głosów za/ 

-  wykreślić punkt 11 o następującej treści: „ przy podziale godzin wychowawczych brać pod 

uwagę wymiar pozostałych zajęć przydzielonych nauczycielowi” 

/ 4 głosy za, 1 sprzeciw/ 

-  wykreślenie pierwszej części z pkt 14 o następującej treści: tylko w uzasadnionych cyklem 

kształcenia sytuacjach, można zwiększyć w niektórych oddziałach tygodniowy wymiar 

szczególnie potrzebnych dla uczniów zajęć o tzw. godziny do dyspozycji dyrektora                   

( uzasadnienie takie ująć w uwagach do arkusza organizacyjnego)”  

/ 4 głosy za, 1 głos wstrzymujący/ 

-  pozostawienie pkt 12 o następującej treści: „wszędzie tam, gdzie jest taka prawna 

możliwość z nauczycielami zawierać umowy zlecenia, o ile jego przedmiot nie jest zbieżny z 

wykonywanymi przez niego obowiązkami wynikającymi z umowy o pracę lub mianowanie; 

w szczególności dotyczy to zajęć pozalekcyjnych, nauki prawa jazdy, zajęć wyrównawczych i 

maturalnych „ 

/ 5 głosów za/ 

-  pozostawienie pkt 10, ale wykreślenie słowa „w tym” 

/ 5 głosów za/ 

Zarząd Powiatu wystąpił z wnioskiem, by zatrudnić pracownika na co najmniej 1/2 

etatu do Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych do spraw analizy arkuszy organizacyjnych. 

/ 5 głosów za/ 

 

2) zasady zarządzania obiektami szkolnymi. 

Powrócono do sprawy omawianej w dniu 09.02.2007r. dotyczącej zasadności wprowadzenia 

jednego gospodarza( zarządzającego) do obiektów, w których funkcjonują dwa zespoły szkół. 

Starosta p. Ryszarda Wenta jest za tym, by dokonać połączenia ZSE-H   i ZSO nr 1, 

natomiast w sytuacji ZSP nr 1 i ZSO nr 2 ewentualnie dokonać technicznego rozdzielenia obu 

szkół, tak by można utworzyć dwa osobne obiekty szkolne.  

Członek Zarządu p. Tomasz Tutak uważa, że najbardziej przekonujące za połączeniem są 

pomysły, które przynoszą oszczędności finansowe. W obu przypadkach trzeba zastosować 

takie samo rozwiązanie. 

Członek Zarządu p. Krzysztof Pruszak podkreślił, iż środki finansowe, które zostaną 

zaoszczędzone na danej reorganizacji szkoły nie  powinny być przekazywane na inny cel,         

lecz powinny zostać w szkole. 

Zarząd Powiatu na wniosek Członka Zarządu p. Macieja Barańskiego zaproponował, 

aby wystąpić do dyrektorów wszystkich szkół Ponadgimnazjalnych z terenu naszego powiatu 

z pismem dotyczącym : 

- propozycji zmian w systemie zarządzania jednostką, które doprowadzą do zmniejszenia 

kosztów związanych z utrzymaniem jednostki, 

-  w przypadku jednostek, które funkcjonują w jednym obiekcie, by ustalić wspólne 

stanowisko co do zasad funkcjonowania dwóch jednostek w jednym obiekcie szkolnym, aby 

koszt utrzymania obiektu był niższy m.in. w zakresie: kadry administracyjnej, kadry 

personelu podstawowego i innych rozwiązań systemowych, 

-  wskazać przewidywaną ilość naboru w 3 najbliższych latach potwierdzoną prognozą 

demograficzną (niż demograficzny) 

/ 4 głosy za, 1 glos wstrzymujący/ 

Zarząd Powiatu ostateczną decyzję, co do zasad zarządzania obiektami szkolnymi podejmie 

przed sesją kwietniową. 
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3) stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie propozycji zmian ustawy o systemie oświaty- 

załącznik nr 1. 

Wicestarosta p. Wiktor Tyburski poinformował, iż w tej sprawie ustawa została już 

uchwalona i jest rozpatrywana przez Senat. 

Zarząd składa protest przeciwko rozszerzeniu uprawnień kuratora oświaty dotyczący wyboru 

dyrektorów szkół, który to protest zostanie przesłany do Marszałka Senatu, właściwych 

Komisji i pomorskich senatorów. 

/ 5 głosów za/ 

 

4) sprawozdanie z działalności SPS ZOZ w Lęborku za rok 2006. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z materiałami i nie wnosi uwag, co do sprawozdania. 

Skarbnik Powiatu p. Grażyna Janik przygotuje stosowną uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z działalności SPS ZOZ za rok 2006. 

 

5) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu 

Powiatu Lęborskiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli 

wykonania zleconego zadania. Jednostka samorządu terytorialnego może podjąć stosowną 

uchwałę dotyczącą możliwości udzielenia dotacji podmiotom na inne zadania niż określone w 

ustawie z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Tryb 

postępowania o udzielenie dotacji na inne zadania niż określone w ustawie, sposób jej 

rozliczania oraz sposób kontroli wykonywania zleconego zadania określa w drodze uchwały 

jednostka samorządu terytorialnego, mając na uwadze zapewnienie jawności postępowania o 

udzielenie dotacji i jej rozliczenia. 

Zarząd Powiatu zalecił wniesienie zmian w § 2 w następujących punktach; 

- pkt. 1 o następującej treści: „ Dotacja może być udzielona w wysokości do 25 % nakładów 

koniecznych na wykonywanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku, którym mowa w § 1 ust. 1, jednak nie więcej niż kwota dotacji przekazana 

przez gminę, na terenie której zabytek się znajduje” 

- pkt. 2 o następującej treści: „ Jeżeli zabytek, o którym mowa w § 1 ust.1, posiada wyjątkową 

wartość historyczną, artystyczną lub naukowa albo wymaga przeprowadzenia złożonych pod 

względem technologicznym prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych, 

dotacja może być udzielona w wysokości do 50% nakładów koniecznych na wykonanie tych 

prac lub robót” 

- pkt. 3 o następującej treści: „ W przypadku, jeżeli stan zachowania zabytku, o którym mowa 

w § ust.1, wymaga niezwłocznego podjęcia prac konserwatorskich, restauratorskich  lub robót 

budowlanych przy zabytku, dotacja może być również udzielona do wysokości 50 % 

nakładów koniecznych na wykonanie tych prac lub robót.  

/ 4 glosy za, 1 sprzeciw/ 

Zarząd po uwzględnieniu zmian przyjął projekt uchwały i skierował do zaopiniowania przez 

Komisje Rady i rozpatrzenie podczas najbliższej sesji. 

/ 5 głosów za/ 

 

6) uchwałę Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 

pobieranych za kształcenie przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, 

specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2007 r. po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki. 

Zarząd podjął uchwałę nadając jej numer 19/2007. 

/5 głosów za/ 
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Członek Zarządu p. Tomasz Tutak przekazał głos radnej p. Agnieszki Pujsza- 

Pomorskiej z Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, by upoważnić Wicestarostę p. 

Wiktora Tyburskiego, aby przypomniał dyrektorom jakie są zalecenia w sprawie 

dofinansowaniem form doskonalenia zawodowego nauczycieli. Prośba pani radnej wiąże się                  

z posiadanymi przez nią informacjami o nieprawidłowościach dotyczących sposobu 

dofinansowania.  

 

   

Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji p. Andrzej Kubiak przedstawił: 

 

1) ofertę Polskiej Agencji Rozwoju Regionalnego S.A. w zakresie uaktualnienia strategii 

Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Powiatu Lęborskiego oraz Programu Rozwoju 

Lokalnego- załącznik nr 2. 

Pomorska Agencja Rozwoju Regionalnego S.A w Słupsku zwróciła się z ofertą w zakresie 

uaktualnienia Strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego Powiatu Lęborskiego i Programu 

Rozwoju Lokalnego. Uaktualnienie istniejącej Strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego 

Powiatu Lęborskiego ma na celu dostosowanie jej do Strategii Rozwoju Kraju 2007- 2013, 

Strategii Rozwoju Województwa Pomorskiego i innych dokumentów wyznaczających rozwój 

Polski i regionu oraz przeredagowanie celów strategicznych i kierunków działania, 

upraszczając ich zapisy i biorąc pod uwagę potrzeby i plany powiatu lęborskiego. W 

przypadku Programu Rozwoju Lokalnego jest propozycja by ujednolicić ją ze Strategią 

Powiatu. Planowane rozpoczęcie prac jest wyznaczone na 15.03.2007 r., a przekazanie 

uaktualnionych dokumentów na 30.07.2007 r. Wykonanie prac jest wycenione na 10.000 zł 

(netto). 

Wicestarosta p. Wiktor Tyburski zaproponował, by podjąć negocjacje w sprawie zmiany ceny 

do 10.000 zł (brutto). 

Starosta p. Ryszard Wenta uściślił, aby w ramach Programu Rozwoju Lokalnego był zawarty 

również Wieloletni Plan Inwestycyjny oraz Wieloletni Plan Finansowy. 

Zarząd upoważnił Wicestarosta p. Wiktora Tyburskiego do negocjacji z w/w firmą na 

temat kwoty przewidzianej w budżecie 

/5 głosów za/ 

 

Skarbnik Powiatu p. Grażyna Janik przedstawiła: 

 

1) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany układu wykonawczego 

Powiatu Lęborskiego w 2007 roku. Dokonano zmiany układu wykonawczego zgodnie               

z brzmieniem załącznika: „Wydatki budżetu Powiatu Lęborskiego na rok 2007”. 

Zarząd zatwierdził uchwałę, nadając jej nr 18/2007. 

/ 5 głosów za/  

2) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Powiatu Lęborskiego na 2007 rok. 

Zarząd zapoznał się z projektem uchwały i powróci do omawiania w/w uchwały na 

następnym posiedzeniu Zarządu Powiatu. 

 

Ad 2) 

Sekretarz Powiatu p. Danuta Mikołajczyk przedstawiła wniosek Powiatowego Urzędu 

Pracy w Lęborku, który zwraca się  z prośbą o wyrażenie zgody na sprzedaż samochodu 

służbowego marki POLONEZ CARO rok produkcji 1997 r. Sprzedaż samochodu odbędzie 
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się w trybie przetargu. Środki finansowe pozyskane ze sprzedaży samochodu zostaną 

przekazane do Starostwa Powiatowego w Lęborku. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na sprzedaż samochodu służbowego marki Polonez Caro przez 

Powiatowy Urząd Pracy. 

/5 głosów za/ 

 

Starosta p. Ryszard Wenta powrócił do wniosku Komitetu Fundatorów Sztandaru 44 Bazy 

Lotniczej Marynarki Wojennej o wsparcie finansowe ufundowania sztandaru dla Jednostki 

Wojskowej Lotnictwa Morskiego RP w Siemirowicach. 

Dnia 09.03.2007 r. Starosta uczestniczył w spotkaniu , na które został zaproszony przez kom. 

por. p. Krzysztofa Grudnowskiego- Dowódcę Jednostki Wojskowej Lotnictwa Morskiego RP 

w Siemirowicach. Podczas spotkania przedstawiono projekt sztandaru. Poinformowano 

również, że kwota zakupu sztandaru zmniejszy się z 18.000 zł na 12.000 zł. Jest też możliwe 

rozbicie głównej kwoty na poszczególne samorządy. 

Zarząd Powiatu podtrzymuje wsparcie finansowe wykonania sztandaru. Uważa, że 

sztandar powinien być ufundowany przez społeczeństwo reprezentowane przez samorządy 

terytorialne, a najważniejsza rolę powinny spełniać samorządy gminne Cewic i Darłowa. 

Ponadto Powiat chce być fundatorem, a nie sponsorem sztandaru wykonywanego dla 

Jednostki Wojskowej Lotnictwa Morskiego RP w Siemirowicach przez Związek Byłych 

Żołnierzy Zawodowych. 

/ 5 głosów za/ 

 

Członkowie zarządu zapoznali się z informacją o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej w 2006 roku przygotowaną przez Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Lęborku- załącznik nr 3. 

Zarząd nie wnosi uwag. 

/5 głosów za/ 

 

Starosta p. Ryszard Wenta zaproponował, aby Sesja Rady Powiatu została przełożona na 

30.03.2007 r., pan Przewodniczący Rady termin ten akceptuje. 

 

Ad 3) 

Protokół nr 15/2007 został przyjęty 5 głosami za. 

 

Na powyższym protokół zakończono. 

Protokołowała:  

 

Żaneta Łatacz 

 


